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Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 3.4.2024 od 9:30 
v knihovně AVU  

  
Zasedání proběhlo v knihovně na hlavní budově AVU fyzicky i hybridně.  
  
  
Přítomni:   
  

Členky/členové Akademické komory AS (8):  
Nik Timková  
Dušan Zahoranský  
Tomáš Otoupal 
Tomáš Pospiszyl 
Tomáš Svoboda 
Jan Kracík  
Lenka Zamrazilová 
Theodora Popova 
 
 
Členky/členové Studentské komory AS (5):  
Dorota Václavíková 

Filip Brandejský 
Jiří Kaňák 

Heřman Hůrka  
Cyril Filcík 

 

Hostky/hosté:  
Maria Topolčanská, rektorka 
Anetta Mona Chisa, prorektorka pro umění a výzkum 
Jana Bernartová, prorektorka pro studijní záležitosti  
Šárka Krtková, prorektorka pro strategický rozvoj 
Evžen Mrázek, kvestor 
Pavel Grešl, manažer kybernetické bezpečnosti AVU 
Tomáš Kuchař, vedoucí IT oddělení AVU 
Pavel Gašparín, IT oddělení 
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Omluveni:  
Za Akademickou komoru AS AVU: 
Tomáš Vaněk 
Adam Pokorný 
 
Za Studentskou komoru AS AVU: 
Hedvika Ocásková 
Matouš Kašpar 
 
 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro všechny body programu.  
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.  
Průběh zasedání zapsala Lucie Pesrová. 
 
 
 
Předběžný návrh programu Zasedání AS AVU 3.4.2024 

 
1. Zahájení 
2. Schválení programu zasedání  
3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 6.3.2024 
4. Informace rektorky a vedení (cca 45min) 
Přestávka 
5. Informace rektorky a vedení (cca 15min) 
6. Podněty senátorek a senátorů 
7. Různé 
 
 
Průběh zasedání  
   
Ad 2. Schválení navrženého programu  
Bylo navrženo prohodit pořadí bodu č. 4 a č. 5: 
 
Program zasedání AS AVU 3.4.2024  
 
1. Zahájení  
2. Schválení programu zasedání   
3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 6.3.2024  
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4. Podněty senátorek a senátorů  
5. Informace rektorky a vedení   
Přestávka  
6. Informace rektorky a vedení   
7. Různé  
 

Hlasovalo se o navržené změně programu. 
Hlasování: jednomyslně 12 ano fyzicky, 1 ano online, celkem 13 hlasů pro 
Závěr: Program zasedání AS AVU 3.4.2024 byl schválen. 
 

Ad 3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 6.3.2024  

Někteří senátoři zapracovali do návrhu zápisu své připomínky. Poté předsedkyně senátu 

vyzvala senát k hlasování o schválení zápisu s těmito úpravami. 

Hlasování: 11 ano, 2 se zdrželi, celkem 11 hlasů pro  
Závěr: Zápis ze zasedání AS 6.3.2024 byl schválen. 
 
Ad 4. Podněty senátorek a senátorů 

1. Rozpočet AVU 2024 
Senát před zasedáním obdržel od Ekonomické komise AS AVU k projednání návrh 
celkem 15 otázek pro vedení týkajících se připravovaného rozpočtu. Senát návrh 
Ekonomické komise AS AVU vzal na vědomí bez připomínek.  

 
Předsedkyně senátu potvrdila, že složení Ekonomické komise AS AVU nadále zůstává 
beze změny: T. Vaněk, D. Václavíková a H. Ocásková. 
 

2. Pracovní skupina k nové akreditaci 
Předsedkyně senátu navrhla vytvoření pracovní skupiny, která by se zaměřila na 
připomínkování nově vznikajících předpisů s ohledem k nové akreditaci (zejména 
aktualizace Studijního a zkušebního řádu). T. Pospiszyl se nabídl z pozice osoby, která 
je přímo u vzniku metodiky za Akademickou komoru, za Studentskou komoru se 
přihlásil H. Hůrka. Předsedkyně senátu doporučila, aby v komisi byl i zástupce 
restaurátorů (ti budou mít poněkud komplikovanější státnice). 
 

3. Členové a členky komisí AS AVU mimo senát 
N. Timková opět připomněla vyhlásit ze strany senátu otevřenou výzvu spočívající 
v oslovení zájemců a zájemkyň stát se členem nebo členkou různě zaměřených 
senátních komisí. D. Zahoranský navrhl výzvu vyhlásit co nejdříve. 
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Rozprava 

V rozpravě vystoupila (online) Jana Doležalová, vedoucí Digilabu. Diskutovalo se o následcích 

kybernetického útoku na AVU.  

J. Doležalová důrazně apelovala na zlepšení komunikace ze strany vedení směrem 

k zaměstnaným a studujícím a kritizovala současný způsob řešení následků útoku na jejím 

oddělení, požádala vedení o prioritní zprovoznění techniky a rezervačního a výpůjčního 

systému.  

Do diskuze vstoupil kvestor E. Mrázek, který J. Doležalové vysvětlil komplikovanost situace a 

přislíbil prioritně vyřešit situaci v Digilabu. Zároveň reprodukoval průběh útoku, potvrdil, že 

škola nepřišla o žádná data a popsal v jakém stavu je řešení následků útoku s ohledem na 

postupnou obnovu informačního systému. 

Vedoucí IT T. Kuchař popisoval postup obnovy systému po útoku. 

Dále krátce okomentoval útok Pavel Grešl, manažer kybernetické bezpečnosti AVU. Sdělil, že 
se vyhotovuje analytická zpráva, která rozkryje, jak přesně k útoku došlo, jaké byly naše 
kroky a kolik nás to bude stát. Jednalo se o ransomware útok, při kterém útočníci využili 
zranitelnosti Microsoft prostředí pro soubory Sharepoint, přes který se nabourali do školní 
sítě, ve které začli šířit ransomware software s cílem zašifrovat data. IT ihned po detekování 
útoku zahájilo rychlou bezpečnostní akci směřující k minimalizaci škod, a zašifrování dat 
nebylo tudíž tak rozsáhlé.  
 
P. Gašparín z IT vysvětlil, že odšifrování jednoho počítače může trvat až týden. 
 
Kvestor sdělil, že tato událost byla nahlášena Policii ČR Evropským policejním úřadem 
(Europol). 
 
 
Ad 5. Informace rektorky a vedení 

J. Bernartová, prorektorka pro studijní záležitosti  
Poinformovala o důsledcích kyberútoku v rámci studijního oddělení – o dočasném zrušení 
úředních hodin studijního oddělení, o přerušení přijímaček na 3-letého Mg.A. v angličtině.  
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Akreditace na 3-letého Bc. a 3-letého navazujícího MgA.: 
Poinformovala, že byla AVU schválena akreditace na 3-letého Bc. a 3-letého navazujícího 
MgA. Uvedla, že v květnu a červnu proběhnou přijímačky do obou těchto nových programů. 
Sdělila, že Národní akreditační úřad však nedoporučil ke schválení akreditaci pro obor 
Restaurování, a to pouze obor restaurování sochy. Požádáme tak samostatně o akreditaci 
Restaurování malby a v mezičase se bude řešit situace s druhým oborem tak, aby úřad mohl 
akreditaci schválit. Dále poinformovala o schválení akreditace „na dostudování“ současného 
6-letého Mg.A. pro všechny obory s platností na 10 let.  
 
Studijní a zkušební řád: 
Sdělila, že se připravuje aktualizace Studijního a zkušebního řádu, který bude senátu 
předložen k projednání. 
 
 
A.M. Chisa, prorektorka pro umění a výzkum 
Akreditace habilitačního řízení: 
Poinformovala senát o týden podané akreditaci habilitačního řízení. Platná by měla být až od 
akademického roku 2024 – 2025. Díky tomu se budou některá habilitační řízení muset 
posunout (současná akreditace nám končí letos v květnu). 
 
GAVU ve Veletržní: 
Poinformovala o novém prostoru pro GAVU ve Veletržní (vedle prostoru, který AVU již 
v nájmu má) – na základě podepsané smlouvy o smlouvě budoucí AVU vstoupí do nájmu 
1.6.2024. V dubnu se spustí opencall na výstavy. 
 
Diplomantská výstava: 
Poinformovala o pokračujících přípravách výstavy a katalogu. Kurátorkami výstavy jsou 
Lamija Čehajič a Veronika Zapatová, grafický design katalogu tvoří Petr Hrůza. Potvrdila, že 
výstavní prostory jsou přiděleny. 
D. Zahoranský doporučil pro jistotu překontrolovat rozdistribuování výstavních prostor. 

 

Maria Topolčanská, rektorka 

Neschválení tří nových pracovišť senátem – reakce vedení na připomínky AS AVU k návrhu 

Statutu AVU: 

Na minulém zasedání AS AVU 6.3.2024 odložil senát schvalování tří nových pracovišť 

dle návrhu rektorky v rámci aktualizace Statutu AVU a požádal vedení o určitá dovysvětlení. 

Rektorka a prorektorky vystoupily s prezentací, ve které podaly senátu postupně vyžádaná 
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vysvětlení a důvody, proč jsou tato tři nová pracoviště z pohledu vedení pro AVU potřebná. 

Jedná se o tato zatím neschválená pracoviště: 

- Oddělení komunikace – pracoviště řízené rektorkou 

Zde rektorka vysvětlila, že se jedná de facto o sloučení již existujících funkcí a 

přejmenování (stávající PR, fotograf a web admin). Uvedla, že v dubnu 2024 bude 

současná PR manažerka pověřena vedením tohoto týmu. Pracoviště bude nabízet 

příležitosti i studentům (na menší úkoly). 

 

- Oddělení rozvoje a vzdělávání – pracoviště řízené prorektorkou pro strategický rozvoj 

Prorektorka Š. Krtková  

 

- Oddělení rozvoje doktorského výzkumu – pracoviště řízené prorektorkou pro umění a 

výzkum 

A.M. Chisa vysvětlila, že AVU potřebuje centrálně řízenou metodiku pro umělecký 

výzkum. I v souvislosti s chystanou změnou zákona bude škola zavázána k určitým 

novým věcem. Potvrdila, že na dofinancování budou zde prostředky od MŠMT. 

L. Zamrazilová: Personální řešení? 

Rektorka: Vyhlásí se konkurz na novou akademickou pozici (nejlépe, aby to byla 

osoba s evropským doktorátem). 

D. Zahoranský: Chápe administrativní roli této pozice. Tento nový člověk by měl být i 

školitelem? Potom by navržený úvazek 0,5 % nebyl odpovídající. Chybí dle něj taktika 

vytvořit komfortní pracovní prostředí pedagogům a pedagožkám. 

T. Pospiszyl: Úvazek se může navýšit o 0,5 %. 

 

Předsedkyně senátu vyhlásila hlasování o schválení výše uvedených tří pracovišť. Na tomto 

hlasování nebyl přítomen T. Pospiszyl, který musel ze zasedání odejít. 

 

1) Oddělní komunikace 

Hlasování: 11 ano fyzicky, 1 ano online, celkem 12 hlasů pro  
Závěr: Senát schválil Oddělení komunikace jako nové pracoviště AVU. 

 

2) Oddělení rozvoje vzdělávání 

Hlasování: 11 ano fyzicky, 1 ano online, celkem 12 hlasů pro  

Závěr: Senát schválil Oddělení rozvoje vzdělávání jako nové pracoviště AVU. 
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3) Oddělení doktorského výzkumu 

Hlasování: 11 ano fyzicky, 1 ano online, celkem 12 hlasů pro  

Závěr: Senát schválil Oddělení doktorského výzkumu jako nové pracoviště AVU. 

 

Na závěr vystoupila prorektorka Š. Krtková - k návrhu Statutu AVU: 

Sdělila, že do Statutu se také promítne Studijní a zkušební řád. Během dubna obdrží senát od 

vedení oba dokumenty k projednání. Během května se musí schválit a v červnu zaslat na 

MŠMT k registraci. 

 

N. Timková: Znovu připomněla vedení, že ve Statutu má být popsána organizační struktura 

školy, což v jeho návrhu stále není. Z tohoto textu potom vyplývá Organigram jako 

samostatný dokument. 

 

 

 

 Příští zasedání AS:  
  
Příští zasedání AS se koná ve středu 24.4.2024 od 9:30 v aule AVU.  
  

Zapsala Lucie Pesrová 3.4.2024.  
 


